
 
Deltagere:  Dennis, Thor, Jens, Birgitte, Jane, Christina, Rikke N. og Rikke Stef. 
Forhindret: Mette, Jesper, Helene, Nina, Helle, Julie, Michael, Alexander 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Rikke N. 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 
 

5 min. 
17.40 

Godkendt. 

3. Juleafslutning 
 

30 min 
18.10 

Julehygge. 

4. Orientering om forventet 
kommende lov vedr. 
begrænsning af skærme i 
dagtilbud. Se link (Birgitte): 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyhed
er/uvm/2023/nov/231101-ny-
bred-aftale-skal-begraense-
skaerme-i-dagtilbud 
 
Herunder orientering om 
nuværende skærmbrug indenfor 
dagpasningsområdet i Børneby 
Midt (Rikke Stef.) 
 

30 min 
18.40 

De digitale redskaber kan anvendes i 
begrænset omfang i forbindelse med 
pædagogiske tiltag. 
 
Status fra vores dagpasningsområde i forhold 
til brugen: 

➢ Pt. bliver de kun brugt til at søge viden 
frem vha. apps. Så det er kun i 
forbindelse med læring, at de benyttes. 

➢ De kan bruges i forhold til at streame 
musik til bevægelse. 

➢ Kan benyttes til at tage billeder. 
➢ Ingen computere tilbage. Der er 

fjernsyn, men det benyttes meget 
sjældent. 

 
I dagplejen benyttes de heller ikke til noget. 
 
Begrænset adgang kan man slå det til i SFO? 
Det kan være en fordel fx på youtube, da det 
kan begrænse bl.a. sexisme, racisme… 
Den er knyttet til den enkelte browser, men 
ikke knyttet til en bruger. Max/Simon kan 
undersøge muligheden. (”begrænset tilstand 
under generelt”). Et opmærksomhedspunkt - vi 
vil være undersøgende på status og 
mulighederne.  
 

5. Bestyrelsens tilsyn med 
”Retningslinjer for devices” – 
gennemgang af dokumentet samt 
redegørelse for hvordan 
retningslinjen virker/udmøntes i 
praksis (Bilag 01 – Birgitte + 
Rikke N.) 
 

15 min 
18.55 

Vi opretholder de gældende retningslinjer. 
 
Hvor langt er vi med udrulning af 
computerkontrakten? Dette vil vi gerne have 
indskrevet i retningslinjerne. 
 
Vi kontrollerer sætningen omkring, om vi 
overhovedet må tage og beholde elevernes 
mobil i skoletiden (jævnfør advokaten så må vi 
tage den, men skal udlevere den ved endt 
skolegang). 
 
Næste gang samler vi op og gør den færdig. 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
onsdag d. 29. nov. 2023 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231101-ny-bred-aftale-skal-begraense-skaerme-i-dagtilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231101-ny-bred-aftale-skal-begraense-skaerme-i-dagtilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231101-ny-bred-aftale-skal-begraense-skaerme-i-dagtilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231101-ny-bred-aftale-skal-begraense-skaerme-i-dagtilbud


6. Bestyrelsens tilsyn med 
”Skoleprofilen” – gennemgang af 
dokumentet samt drøftelser 
(Bilag 02 - Birgitte) 
 

30 min 
19.25 

Punktet drøftet. 
 
Tidligere var det et kommunalt krav, nu er det 
ikke længere et krav. 
Nu er den lavet og et godt arbejde. 
 
Vi kunne godt tænke os at beholde 
”Skoleprofilen”, og selv rette den til løbende, 
men med tilsyn i bestyrelsen en gang om året. 
På den måde er bestyrelsen orienteret, og vi 
sikrer samtidig, at skoleprofilen ajourføres min. 
1 gang årligt. 
 
Skoleprofilen fortæller noget om, hvad vi gør. 
Den kan måske bruges som inspiration ifm. 
udarbejdelse af skolens værdiregelsæt. 
 
Værdisæt skal være et kort sæt og profilen et 
skriv om, hvordan vi så gør det. 
Værdisættet må meget gerne være visuelt. 
Når vi har værdiregelsættet, så viser det sig 
måske, at vi ikke behøver skoleprofilen.  
 

7. Orientering fra BUU-mødet d. 16. 
nov. ”Effektiviseringstiltag og 
øvrige politiske prioriteringer for 
budget i balance” (Bilag 03 – 
Birgitte) 
 

15 min 
19.40 

BUU har af flere omgange haft punktet 
”Effektiviseringstiltag og øvrige politiske 
prioriteringer for budget i balance” på 
dagsordenen. 
 
I forbindelse med vedtagelsen af Budget 2024-
2027 blev det besluttet, at 
effektiviseringsbidraget sænkes til 0,5% i 2024 
og fastholdes på 0,8% årligt i overslagsårene. 
 
Nogle af forslagene til udmøntning af 
effektiviseringsbidraget skulle besluttes 
politisk. Det drejer sig om de punkter, som 
senest var til høring i MED-udvalget. Alle 5 
effektiviseringsforslag blev vedtaget i BUU: 
 

• Færre timer til sekretariatsbistand for 

Ældrerådet og Handicaprådet. 

• Revidering af Norddjurs Kommunes 

politikker sættes på standby. 

• Udarbejdelse af halvårlige oversigter 

over sagsantal, sagstyngde og 

ventetider ifm. ”Ny start på 

Socialområdet” i 2020 bortfalder. 

• Dialogmøder/kontaktudvalgsmøder skal 

afholdes ifm. ordinære 

udvalgsmøder/kommunalbestyrelsesm

øder. 

• Forenkling af visitation på 

specialundervisning. 

 
Øvrige politiske prioriteringer for at skabe 
budgetbalance i 2024. 
En del af de merudgifter, som blev konstateret 
i 2023 indenfor BUU-område, fortsætter også 
ind i 2024, og der skal derfor iværksættes 
yderligere tiltag for at skabe balance i det 
samlede budget indenfor BUU. 



 
På nuværende tidspunkt forventes der et 
merforbrug på 6 mio. kr. indenfor BUU. Det 
drejer sig om ca. 4 mio. kr. til stigende udgifter 
til anbringelser af børn og unge, samt ca. 2 
mio. kr. på Børne- og Ungecenter Norddjurs 
(bl.a. grundet tilgang af flere 
ressourcekrævende børn samt etablering af 
nye tilbud). 
Der er i disse tal indregnet forbrug af en buffer 
på 8 mio. kr., som forventes omsat til nye 
anbringelser i løbet af 2024 – svarende til ca. 4 
dyre anbringelser. 
 
BUU har derfor igen haft listen med de 24 
forskellige besparelsesforslag som en del af 
dagsordenen, men har indtil videre ikke gjort 
brug af dem. 
 
BUU besluttede på deres møde d. 12. okt., 
ikke at sende besparelsesforslagene til høring, 
da BUU ønsker, at der i stedet skal udarbejdes 
yderligere besparelsesforslag – herunder 
forslag af mere omfattende karakter som f.eks. 
sammenlægning eller omstrukturering af tilbud 
eller enheder. 
 
Der er endvidere aftalt ifm. budget 2024-2027, 
at der frem mod budgetforhandlingerne for 
2025-2028 skal arbejdes med forslag til at 
reducere driftsudgifterne med 30 mio. kr. årligt 
for hele kommunen. BUU’s andel heraf udgør 
ca. 10,8 mio. kr. 
 
Forvaltningen har udarbejdet emner til 
langsigtede omprioriterings- og 
udviklingsforslag. Forslagene er inddelt i nogle 
foreløbige arbejdspakker. Indenfor skole- og 
dagtilbudsområdet er overskrifterne: 
 

• Tilpasning af tilbudsvifte. 

➢ Gennemgang af den samlede 

tilbudsvifte på børne- og 

ungeområdet med det formål at 

skabe sammenhæng og 

optimere ressourceforbruget/ 

undgå parallelindsatser 

 

• Struktur og kapacitet. 

➢ Skolestruktur 

➢ Dagtilbudsstruktur 

➢ Afstand fra hjem til dagtilbud 

➢ Organisering af: 

o Skoletjenesten 

o Modtagerklasser 

o Service (TAP, ADM) 

o Elevbefordring 

Djurslandsskolen 



o Nye organiseringsformer 

ex. i forhold til 

støtteindsatser fra 

Skole- og Dagtilbud 

 

• Kvalitetsstandarder og serviceniveau. 

➢ Gennemgang og tilpasning af 

kvalitetsstandarder 

➢ Serviceniveau for §32-tilbud 

➢ Visitationsprocesser 

➢ Elevbefordring 

➢ Reducere midler fra handleplan 

til inklusionsindsatser på 

skolerne 

➢ Reducere midler fra handleplan 

til forebyggende indsatser i 

Trivsel og Læring 

➢ Effekten af to-voksen ordning 

 

• Digitalisering. 

➢ Digitale løsninger 

➢ Digital bookingsystem 

pladsanvisning 

➢ Vikarsystem på skoler 

➢ Brug af velfærdsteknologi på 

specialundervisningsområdet 

 

• Diverse og nye forslag. 

➢ Indefrysning af 

prisfremskrivning (ikke løn) 

➢ Ledelsesudvikling 

➢ Indsats til nedbringelse af 

sygefravær/styrket arbejdsmiljø 

➢ Økonomisk styring 

➢ Råderumsanalyse – 

investeringer/omlægninger 

➢ Gennemgang af fælles konti 

 

• §17, stk. 4-udvalget om folkeskolen. 

➢ Serviceniveau Djurslandsskolen 

➢ Organisering af og 

serviceniveau for specialklasser 

➢ Kompetencer i Trivsel og 

Læring tættere på skolerne 

 
BUU besluttede på deres møde d. 16/11, at 
forvaltningen skal arbejde videre med alle de 
nye (ovenstående) emner til omprioriterings- 
og udviklingsforslag med henblik på at 
udarbejde konkrete forslag, som forelægges 
BUU løbende. 
 
Bestyrelsen kommenterer, at den nuværende 
struktur på Glesborg Skole stadig er ret ny – 
gad vide om tilgængelige data med tiden vil 



kunne vise noget om virkningen ift. et fysisk 
skift færre. 

 
8. Orientering/ref. fra 

kontaktudvalgsmødet med BUU 
onsdag d. 28. nov. (Birgitte) 
 

• Dagpasningsområdet 

• Skoleområdet 
 

15 min 
19.55 

Birgitte orienterede om kontaktudvalgsmødet. 

9. Evt. 5 min. 
20.00 

• OBS på at italesætte hvordan busturen 
skal være for eleverne store og små i 
mellem.  

 

• Snakken om store-/lillevenner – til 
bustur, kirken, læsevenner mm… - en 
idé der måske kan udvikles. 

 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 

• §17 stk. 4-udvalget om 
folkeskolen 

• Budgetopfølgning/ 
budgetafslutning 2023 + bilag fra 
BUPL (jan.) 

• ”Retningslinjer for devices” – 
opfølgning/afslutning på punktet 
fra mødet d. 29. nov. 2023 

• Opfølgning ”Måske Universets 
Grønneste Skole” 

• Udarbejdelse af rygepolitik/snus– 
(jan.) - udsættes til senere møde 
pga. presserende punkter på 
dagsordenen 

• Meddelelsesbogen - der gøres 
pt. erfaringer hermed – punktet 
sættes på dagsordenen, når der 
er noget klart 

• Udvalgte data - f.eks. fra den 
årlige nationale trivselsmåling 
(indsættes i årshjulet for div. 
tilsyn) 

• Værdiregelsæt – er i proces.  

  
 
 
 

 


